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 informace ze zastupitelstva, hospodaření obce, volby, územní plán 

 aktuálně ze stavby v Nové vsi 

 vítání občánků 

 prázdninové uzavření obchodu v Nové Vsi, pozvánka na diskuzi o VRT 

 aktuality ze spolků a kroužků – senioři, fotbal, turisti 

 reportáže z nedávných akcí v obci 

 pozvánky na sportovní a kulturní akce 

 povídání o domě Moláčků 
 

 
Dodatečně a s omluvou děkujeme za pečení na červnový Rodinný den i členkám Spolku seniorů  

 

6. srpna - Světový den boje za zákaz jaderných zbraní  

12. srpna - Mezinárodní den mládeže 

13. srpna - Den leváků 

21. srpna - Den památky obětí invaze a následné okupace vojsky 

Varšavské smlouvy  
 

„I když ze strnišť občas fučí, horko nás přece jen mučí.“ (srpen) 

„Když prší na svatého Rocha, je pak pěkný podzimek.“ (16. 8.) 

„O svatém Augustinu léto opouští krajinu.“ (28. 8.) 
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Dne 27. 6. 2022 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém zasedání v počtu 

8 členů.  

Přítomni byli: M. Exner, Ing. R. Hakrová, E. Vosmíková, Ing. B. Tobiášková,           

L. Jansa, Ing. P. Štorek, M. Pánková a P. Verner. Nepřítomni byli: J. Malenovská. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávu o hospodaření obce v dubnu a květnu 2022. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 4/2022. 

 Vzalo na vědomí zprávy kontrolního a kulturního výboru. 

 Schválilo zadání zpracování změny č. 1 územního plánu obce Nová Ves      

ve zkráceném řízení na základě rozsudků v soudních sporech s AMK Trans 

a s manželi Prokešovými. 

 Schválilo zadání zpracování územní studie Nová Ves v souvislosti 

s projektováním obchvatu. 

 Schválilo záměr na prodej části pozemku parc. č. 1029/1 v k. ú. Nová Ves    

u Nelahozevsi.  

 Schválilo žádost o odkup pozemku p.č. 29/4 a části pozemku p. č. 29/5    

v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi. 

 Schválilo zadání vypracování projektové dokumentace pro stavební 

povolení na byty nad restaurací U hasiče Staré Ouholice. 

 Schválilo přistoupení obce Nová Ves do spolku KORIDOR D8, z. s. 

 Schválilo Dohodu o vytvoření společného školského obvodu ZŠ Veltrusy. 

 Schválilo aktualizaci strategického plánu obce Nová Ves na roky 2022-

2030. 

V diskuzi se hovořilo o: 

- smlouvě se společností Maxicom, která má na střeše staré vepřecké školy 

umístěné antény a elektrozařízení. Nově bude místo pronájmu zdarma 

uzavřena smlouva na částku 20 000 Kč ročně, firma zároveň do konce roku 

opraví na své náklady střechu, tašky a trámy a umístí do budovy 

zabezpečovací zařízení.  

- sudech s chemikáliemi, které objevili veltruští hasiči v řece pod dálničním 

mostem D8. Zkusíme požádat ŘSD jako vlastníka pozemku a mostu, aby     

na místo umístili fotopast. 
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- cyklostezce v úseku u Havlínů – jak lépe označit a zabránit projíždění 

cyklistů. Cyklostezku vyznačil Středočeský kraj, v jednání je změna trasy. 

- aktuálním stavu stavby, neukázněnosti řidičů, apelech na posílení hlídek 

policie. 

- chystaném obchvatu Nové Vsi. 

Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  
 

 
 

POTRAVINY NOVÁ VES 
Vážení zákazníci, 

náš obchod bude uzavřen od 27. 7. 2022 do 11. 9. 2022. 

Využili jsme situace snížené návštěvnosti kvůli předělávané komunikaci                    

a navštívíme rodinu ve Vietnamu. 

Budeme se na Vás opět těšit v pondělí 12. 9. 2022. 

Vaše Potraviny 

 

http://www.nova-ves.cz/
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    1. 4. 2022 30. 4. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 3 575 606,46 Kč 3 186 238,58 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 687 313,49 Kč 830 671,49 Kč 

BÚ ČNB                                              16  881 465,70 Kč 16  961 444,18 Kč 

Pokladna 32 000,00 Kč 2 077,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  21 176 385,65 Kč 20 980 431,25 Kč 

      

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 83 254,00 Kč 19. 4. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Plat 38 029,00 Kč  4. 4. 2022 

Sociální pojištění 64 120,00 Kč  4. 4. 2022 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  5. 4. 2022 

Svoz komunálního odpadu 3/2022 43 575,80 Kč 13. 4. 2022 

Svoz tříděného odpadu 3/2022 99 591,21 Kč  13. 4. 2022 

Svoz velkoobj. a nebezpečného odpadu 65 194,56 Kč 14. 4. 2022 

Dotace TJ Sokol Nová Ves 65 000,00 Kč 19. 4. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 4. 2022 

Záloha na energie 39 900,00 Kč 25. 4. 2022 

Právní služby 30 250,00 Kč 25. 4. 2022 

Dopravní obslužnost 1. Q 2022 46 370,00 Kč 29. 4. 2022 

Dopravní obslužnost 2. Q 2022 46 370,00 Kč 29. 4. 2022 

Dotace Římskokatol. farnost Kralupy n. Vlt. 40 000,00 Kč 29. 4. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 40 131,98 Kč 30. 4. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 20 000 016,00 Kč 
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   1. 5. 2022 31. 5. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 3 186 238,58 Kč 1 819 482,13 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 830 671,49 Kč 370 290,49 Kč 

BÚ ČNB                                              16  961 444,18 Kč 18 482 531,78 Kč 

Pokladna 2 077,00 Kč 21 279,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  20 980 431,25 Kč 20 693 583,40 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 70 703,00 Kč 19. 5. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  2. 5. 2022 

Sociální pojištění 54 278,00 Kč  4. 5. 2022 

Plat 30 329,00 Kč  4. 5. 2022 

Svoz komunálního odpadu 4/2022 43 575,80 Kč 12. 5. 2022 

Svoz tříděného odpadu 5/2022 99 591,21 Kč  12. 5. 2022 

Dotace BYLO NEBYLO… 30 000,00 Kč 17. 5. 2022 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 612 857,74 Kč 19. 5. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 5. 2022 

Zemní práce 55 033,00 Kč 30. 5. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 41 250,03 Kč 31. 5. 2022 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 895 850,00 Kč 

Připravila ing. Renáta Hakrová, místostarostka 

 

 

  

v Kralupech nad Vltavou bude opět od 1. srpna 2022 

OTEVŘENA. 
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Myslím, že jsme se přiblížili v Nové Vsi k bodu obratu, kdy už se přestává 

zvyšovat stavební nepořádek, bláto a diskomfort, ale už se začíná rýsovat, jak     

to bude vypadat. 

Jak jsem dnes ráno pobíhal po stavbě, tak si mi sice tři lidé na stavbu stěžovali, 

ale současně všichni říkali, že už se to rýsuje a bude to pěkné. Je jasné, že když 

se nejdřív od září stavěla splašková kanalizace a hned navázala silnice s chodníky 

a celé to bude v Nové Vsi trvat přes rok, že jsou lidé z té stavby unavení              

(já trochu také 😁). Ještě pár měsíců a bude to na desítky let hotové a hezké. 

Od Ledčic se už betonují obrubníky a začíná se ukazovat, jak budou okraje silnice 

a jak chodníky. 

  

Od pošty směrem k úřadu je už částečně hotová studená recyklace.                     

Na tu přibude ještě asi 20 cm konstrukční vrstva a v takové výšce bude finálně 

silnice. 

Pořád se řeší přeložka plynu a trochu nás brzdí byrokratický přístup 

provozovatele plynového vedení. Snad to během pár dnů dotáhneme a budeme 

moci plyn přepojit, zasypat a pokračovat dál. 

V úterý 19. 7. a ve středu 20. 7. bude vyfrézována silnice od obecního úřadu      

po křižovatku od kruhového objezdu včetně a budou následovat zkoušky              

a studená recyklace. 
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Rovněž pokračuje stavba mostu            

v Nových Ouholicích a brzo už se bude 

moci most ze stran dosypat.  

A na podzim se to překulí do Nových 

Ouholic, kde se bude podobný proces 

opakovat.  

V Nové Vsi by měla být silnice hotová 

na konci října, chodníky a puštěná 

normální doprava na konci listopadu. 

    

Zapsal Martin Exner, starosta (15. 7. 2022) 

 

Stavba žádá občany, aby respektovali bezpečnostní cedule a nevstupovali               

do staveniště, zejména k výkopům a nemanipulovali s oplocením. 

 

Ing. Radim Poustka, hlavní stavbyvedoucí firmy BES, s.r.o. 

tel. 602 323 154, radim.poustka@besbn.cz 

M. Benák, zástupce stavbyvedoucího - tel. 720 051 582 

Petr Nádvorník, zástupce KSÚS (Krajská správa a údržba silnic – hlavní investor stavby) - 

tel. 725 890 866, petr.nadvornik@ksus.cz 

Ing. Lukáš Počík, technický dozor za obec (chodníky, lávka pro pěší, veřejné osvětlení) - 

tel. 602 559 396, Lukas.pocik@centrum.cz  

Zdeněk Pecka, technický dozor za kraj pro silnice a mosty (Pragoprojekt) 

tel. 606 633 786, zdenek.pecka@pragoprojekt.cz 
 

mailto:poustka@besbn.cz
mailto:petr.nadvornik@ksus.cz
mailto:zdenek.pecka@pragoprojekt.cz


 10 

ÚČAST ZASTUPITELŮ NA ZASEDÁNÍCH 
ZASTUPITELSTVA 2018-2022 

Blíží se konec volebního období a do voleb už se bude konat jen jedno zasedání 

zastupitelstva, to bude v pořadí třicáté šesté. 

Podívejme se na účast jednotlivých zastupitelů, která je v přiložené tabulce.      

Po minulých volbách u nás vznikla poměrně kuriózní situace, kdy ještě před 

ustavujícím zastupitelstvem odstoupili tři ze čtyř zvolených zastupitelů vítězné 

kandidátky. Další zastupitelka z této kandidátky odstoupila ze zastupitelstva       

na jaře 2019. Procentuální účast je u zastupitelů, kteří nebyli členy zastupitelstva 

po celé období, vyčíslena pouze za období, kdy byli ve funkci, tedy z nižšího 

počtu zasedání. 
Zastupitel Kandidátka Účast % Poznámka 

Martin Exner STAN 100 % starosta 

Ing. Renáta Hakrová Společně pro ves 94 % místostarostka 

Eva Vosmíková STAN 91 % člen zastupitelstva 

Martina Pánková NAŠE VES 43 % člen zastupitelstva 

Ing. Bohdana Tobiášková Společně pro ves 97 % člen zastupitelstva 

Ing. Petr Štorek STAN 94 % člen zastupitelstva 

Jan Jermář NAŠE VES --- Rezignoval před ustavujícím zasedáním 

Jana Prokešová NAŠE VES --- Rezignovala před ustavujícím zasedáním 

Sváda Lukáš NAŠE VES --- Rezignoval před ustavujícím zasedáním 

Lukáš Jansa NAŠE VES 91 % 
Po rezignaci Lukáše Svády nový mandát            

k 29. 10. 2018 (ustavující zasedání) 

Dagmar Pappová NAŠE VES 60 % 
Po rezignaci Jana Jermáře nový mandát                

k 29. 10. 2018 (ustavující zasedání) 

Pavel Verner NAŠE VES 54 % 
Po rezignaci Jany Prokešové nový mandát                     

k 29. 10. 2018 (ustavující zasedání) 

Jana Malenovská NAŠE VES 36 % Po rezignaci Dagmar Pappové od 8. 4. 2019 

Martin Exner, starosta 

VOLBY DO OBECNÍHO 
ZASTUPITELSTVA 

Blíží se zářijové komunální volby.  

Do 19. 7. 2022 byl termín, do kdy bylo možno podat kandidátky. Kromě té, 

kterou jsem podával já, vím o dalších dvou a myslím si, že bude ještě jedna nebo 

dvě další. Je velmi dobře, pokud bude z čeho vybírat a budou na nich lidé, kteří 

budou opravdu chtít pracovat.  

Martin Exner, starosta 
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VEŘEJNÉ PŘEDSTAVENÍ PŘÍPRAV 
VYSOKORYCHLOSTNÍCH TRATÍ 

(VRT) 
Sdružení spolků a obcí Koridor D8 zve občany Nové Vsi na akci, kde budou 

prezentovány přípravy VRT. KORIDOR D8 zde představí proces participace 

veřejnosti na realizaci Krajinného plánu. 

 
Bohdana Tobiášková, informační výbor 

ORDINACE PRAKTICKÉ LÉKAŘKY  
Ordinace praktické lékařky MUDr. Marie Hájkové již funguje v novém lékařském 

domě ve Veltrusech v Palackého ulici č. p. 117.  

Pro bezbariérový přístup využijte vchod ze dvora.  

Telefon pro objednání zůstává stejný: 315 781 156. 

ORDINAČNÍ HODINY:  

Pondělí, úterý, pátek:  7:30 – 13:00 

Středa:  7:30 – 13:00, 15:00 – 18:00 (v případě dovolené a zástupu odpolední 

ordinace odpadá) 

Čtvrtek:  7:30 – 12:30 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 
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SCHODY K POTOKU V NOVÝCH 
OUHOLICÍCH 

"Starosto, za tyhle vaše schody vás nenávidí celé dvě vesnice!" říkal mi nedávno 

rozzlobeně jeden senior, když tam táhnul kolo nahoru a já koloběžku dolů.       

Prý jsem to měl řešit nějakým zásypem. Nedal si nic vysvětlit. 

Problém je v tom, že hned vedle zbourala Krajská správa a údržba komunikací 

(KSÚS) most, přes který se daly schody objet a staví nový. Zatím je tam díra          

a zábradlí kolem. Takže jediná cesta pro cyklisty a kočárky je přes ty schody. 

Ano, je to velmi nepříjemné až nemožné, tahat tam kočárek pro maminky nebo 

těžké elektro/kolo pro seniory. Prostě blbé, já vím. 

Vím o tom problému už dávno, lámu si s tím hlavu už několik měsíců. Probírali   

a promýšleli jsme to i s paní místostarostkou a některými zastupiteli. Dávno 

bych rád nějaké řešení udělal, kdyby to bylo možné. Nevezmu si ale na triko tam 

něco zbastlit a riskovat nějaký úraz. 

Nejdřív jsem tam poslal pracovníky údržby, aby tam připevnili nějaká prkna, aby 

tam byly dva pruhy pro kola kočárků a dalo se to využít i pro kolo. Byli se tam 

podívat a odmítli to udělat, protože ty schody jsou opravdu prudké a bylo by to 

dost nebezpečné, zejména udržet nebo vytlačit kočárek s děckem. 

Nechal jsem to posoudit dopravního inženýra. Povolený sklon pro zásyp              

je 8,3 %, tedy při výšce schodů 2,5 metru by délka zásypu byla asi 30 metrů. 

Šířka by byla cca  8 metrů, což opravdu nejde, když hned vedle schodů je stavba 

mostu - nyní je tam díra, aby mohli stavět základy mostu. Na druhé straně jsou 

stromky. Ty bychom museli zlikvidovat, stejně tak zábradlí. Pod tím prostorem je 

plyn a kanalizace, museli bychom tedy mít souhlas od plynařů, to znamená 

dokumentaci a výpočty a pak žádost. Muselo by se pak navézt dost materiálu      

a zase ho pak uklidit. Muselo by se to po vrstvách hutnit, navrch dát štěrk           

a zábradlí. Ale opakuji, nejde to kvůli místu, koliduje to se stavbou mostu, kdyby 

s tím souhlasili ti plynaři. 

Další možnost by mohla být nějaká montovaná nebo dřevěná rampa. Ta má 

povolený sklon 6,25 %, takže by musela být 40 metrů dlouhá. Problémů               

je několik: že by se zase musela upevnit do stran, byla by dost vysoká a úzká.       

A na stranu stavby prostě není místo. Někdo by jí musel naprojektovat a někdo 

postavit a ručit za její bezpečnost. A nevím, kdo by to byl, koho poptat.  
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Ani násyp, ani lávka, i pokud už by se našlo technické řešení, nejsou levné ani 

rychlé řešení. V obou případech náklady odhaduji na velké desetitisíce nebo 

nižší statisíce. Musíme vzít do úvahy, že tam denně projedou nižší desítky 

cyklistů a malé jednotky kočárků. 

Nový silniční most by měl být postaven a aspoň nouzově pro pěší a cyklisty 

použitelný na konci září. 

Ať se na mě nikdo nezlobí, ale z toho 

všeho mi vychází, že to musíme ještě dva 

a půl měsíce nějak přetrpět. Uměl jsem 

připravit projekt chodníků a sehnat na to 

dotaci, uměl jsem dotlačit KSÚS k opravě 

mostů a opravě 2 km silnice, ale neumím 

nacpat do toho prostoru nějaké 

bezpečné a legální řešení k pohodlnému 

překonání schodů s kolem nebo 

kočárkem. Já souhlasím se zmíněným seniorem, že ačkoliv KSÚS opravuje most, 

jsou to "moje" schody a mám to řešit. Ale fakt jsem se snažil a žádné vhodné 

pohodlné, levné a rychlé řešení nenašel. Dali jsme tam alespoň prkno,               

po kterém půjde vystrkat a svést kolo. Ano, mohli jsme to tam dát dřív. Hledali 

jsme ale lepší řešení i pro kočárky a nakonec holt dali prkno aspoň pro kola. 

Praxe ukáže, jestli je to lepší než nic. 

A jestli mě za to někdo nenávidí, tak mě to mrzí. Taková je někdy práce starosty. 

Někdy jste chváleni za něco, za co nemůžete, někdy vás nenávidí, za co 

nemůžete. Obojí vyplývá z nedostatku informací a příliš rychlého soudu. 

Martin Exner, starosta 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ NOVÉ VSI  

Vážení rodiče,  

v pondělí 19. září 2022 od 16:00 proběhne v sále OÚ Vítání občánků. 

Pokud máte o přivítání svého dítěte zájem, přihlaste se, prosím, do 1. 9. 2022   

na tel. č. 315 765 056 nebo prostřednictvím e-mailu: renata.hakrova@nova-

ves.cz. 

Vítání občánků bude určeno pro děti narozené v období od 1. 9. 2021 do 31. 8. 

2022, které mají trvalý pobyt v naší obci.  

Renáta Hakrová, místostarostka 
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DALŠÍ UKRADENÁ LAVIČKA 
Před pár lety jsme v Nové Vsi u cesty na vrch Škarechov instalovali dřevěnou 

lavičku. Ačkoliv jsme jí objevili v obecním skladu pod harampádím, byla moc 

pěkná. Líbila se zřejmě i někomu dalšímu a to natolik, že neodolal hříšnému 

pokušení a lavičku ukradl.  

Protože si lidé už zvykli tam odpočívat, dali jsme tam novou betonovou                 

a zabetonovali jsme jí do země ještě lépe. Je to ale smutné. Není to první 

lavička, co nám ukradli. Že to těm lidem není blbé. Snažíme se to tu dělat 

příjemné k žití a někdo si ukradne lavičku, kde rádo odpočívalo mnoho lidí, jen 

pro sebe.    Martin Exner, starosta 

ŽALOBY NA ÚZEMNÍ PLÁN 
Jak se vyvíjí sedm soudních řízení ohledně územního plánu? 

 Areál pro 15 domů v Miřejovicích mezi areálem Agro Kmínek a silnicí II/608 – 

obec soud vyhrála a žalující podal kasační stížnost. 

 Žaloba na zrušení zastavitelnosti pozemků mezi areálem bývalého JZD v Nové 

Vsi a dálnicí, kde chtěl vlastník původně stavět parkoviště pro kamiony, bude 

v souladu s rozsudkem řešena změnou č. 1 územního plánu, jejíž pořízení 

schválilo zastupitelstvo 27. 6. 2022.  

 Žaloba vlastníka boční cesty v Miřejovicích proti zařazení do pasportu 

komunikací a jako veřejného prostranství v územním plánu byla zamítnuta      

a žalobce zaplatil obci soudní výlohy. 

 Žaloba vlastníka části areálu bývalého vepřína ve Starých Ouholicích byla 

zamítnuta a žalobce uhradil obci soudní výlohy. Žalobce podal kasační 

stížnost. 

 Žalobu vlastníků pozemků přes silnici proti bývalému areálu vepřína               

ve Starých Ouholicích stáhli sami žalující. 

 Žaloba vlastníka pozemků ve Starých Ouholicích a v zatáčce sjezdu z dálnice 

v Nové Vsi byla úspěšná v tom, že pozemek, kde má již postaven rodinný 

dům, byla chybně zahrnuta do rekreační plochy. To bude v souladu                  

s rozsudkem řešeno změnou č. 1 územního plánu, jejíž pořízení schválilo 

zastupitelstvo 27. 6. 2022. Žalující současně podal kasační stížnost proti části 

žaloby, které soud nevyhověl. 

 Žaloba vlastníků mlýna ve Vepřku na zahrnutí pozemků na levém břehu 

Bakovského potoka do biokoridoru bude teprve soudem projednána. 
Martin Exner, starosta 
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Červnovou členskou schůzku jsme kvůli nejistému počasí byli nuceni přesunout 

pod střechu obecního úřadu. Z tohoto důvodu bylo potřeba hledat náhradní 

termíny pro zamýšlené činnosti. Řešení jsme nalezli, o čemž svědčí následující 

výčet.  

 V hojném počtu 13 členů jsme  se sešli 

29. června u „našich“ fotografií 

v galerii. Vedle derniéry výstavy jsme    

si řekli o novinkách  a možnostech, kdy 

a kde se v létě sejít.  

Zajímavou se nám jevila pozvánka                 

na prohlídku vepřecké fotovoltaické 

elektrárny, kterou jsme rádi 

v omezeném počtu osmi členů dne     

11. 7. využili a nelitovali. Dozvěděli 

jsme se množství zajímavých                    

i užitečných skutečností a strávili spolu   

i s dalšími návštěvníky příjemné chvíle. 

Cesta na místo samé nám umožnila získat i představu o tom, jak pokračují zemní 

práce v Nové Vsi.   

 

Další, to již námi plánovanou akcí, byl výlet za poznáním. Využili jsme 

prodlouženého termínu konání a 13. července jsme zvolili výstavu pod názvem 

„Nový světový pořádek“ zřízenou ke kulatému výročí atentátu na říšského 

protektora Reinharda Heydricha. Zejména pak jeho podílu na plánování 
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poválečného uspořádání Evropy. Výstava ukazuje názorně rozsah „vědeckého 

bádání“ ke zdůvodnění teorií o nadřazenosti árijské rasy. Výstava též dokládá 

málo známý fakt, že řada „vědeckých“ institucí s tímto zaměřením sídlila v Praze 

a konkrétně i v objektech Karlovy univerzity. 

Zážitek byl natolik silný                   

až depresivní, že jsme cítili potřebu 

jej něčím přebít. Toto nám 

umožnila následující (neplánovaná) 

výstava, též konaná v Karolinu, 

s názvem „Stálá expozice 

Univerzity Karlovy“. Ujal se nás 

nadšený průvodce, s kterým jsme 

rychle pozapomněli na nepříjemné 

dojmy z předchozí expozice. 

Naopak dostali jsme příležitost       

si osvěžit, co vše naši předkové 

dokázali a že nezanedbatelný podíl na současné úrovni poznání  a života obecně 

má i UK a její absolventi.    

Bruno Vognič, předseda spolku 

Víceúčelový - proč?!  

Podchod pod žel. tratí v Nových 

Ouholicích s navazujícím úzkým 

chodníkem slouží jako: příchod    

na nástupiště k vlakům, chodník 

pro pěší na hřbitov a do Vepřku, 

nově i jako cyklostezka č. 8242. 

To selským rozumem nevymyslíš. 

Podchod a přilehlý nepřehledný 

chodník kromě chodců, cestujících vlakem a cyklistů v současnosti s oblibou 

využívají i někteří motocyklisté, kterým se nechce čekat na semaforech. Nevím   

o jiném tak nebezpečném místě v obci. Dávejte si zde proto pozor. Došlo zde již 

k několika kolizím, a to i se zraněním. 

Bruno Vognič, kronikář 
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Dny lidové architektury Středočeského kraje 2022 

Vodní mlýny Středočeského kraje 

13. srpna 2022 od 10:00 do 18:00 hod. 

Mlýn Vepřek, Vepřek 19, Nová Ves u Mělníka 

Program: 

10:00 – 10:45 Slavnostní zahájení 

10:45 – 11:00 Představení brožurky o vodních mlýnech na Mělnicku Mgr. Rudolfa    

Šimka 

11:00 - 11:45 Vystoupení Cimbálové muziky Slováckého krůžku v Praze s primášem 

Martinem Sochorem 

11:45 – 12.:15 Rozhovor s primášem souboru a pozvání na další program 

12:15 – 13:00 Vystoupení Cimbálové muziky Slováckého krůžku v Praze 

13:00 – 15:00 Komentovaná prohlídka zvonice a kostela Narození Panny Marie 

13:00 – 15:00 Odborné přednášky na téma vodních mlýnů 

13:00 – 15:00 Hudební vystoupení skupiny Ellijon  

15:00 – 16:30 Komentovaná prohlídka areálu Satranova vodního mlýna a barokní 

mlýnice 

16:30 – 18:00 Divadelní spolek Mošna „Madam Colombová zasahuje aneb Kam zmizel 

ten diamant“ 
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Výstavy:  

Vodní mlýny, Má vlast – cestami proměn, Mlýn Vepřek – před a po… 

Přednášky: 

Rudolf Šimek: 15 stavebních sezón na Panském mlýně ve Starosedlském Hrádku 

Markéta Hanzlíková: Obnovy vesnických staveb s trochou nadsázky a humoru 

Dušan Thurzo: Obnova Papouškova mlýna v Liběchově 

Pavlína Linzerová: Satranův mlýn – 10 let obnovy a cesty od naivního nadšení k postupnému 

vystřízlivění 

Pavel Bureš: Nový život starých mlýnů 

Z dalšího programu:  

 Ocenění řemeslníků roku 

 Řemeslné stánky 

 Řemeslné dílničky pro děti 

 Pevnostní muzeum v Sazené – ukázka dobových zbraní 

 Ukázka starých strojů 
Po celý den občerstvení.  Vstup zdarma. 

Akce se koná pod záštitou a ve spolupráci:  

 

 

 

Dny Lidové architektury letos slaví 10. jubilejní ročník 

svého konání.  

Tradice Dnů lidové architektury byla zahájena v roce 2013 u příležitosti 200. výročí narození 

Jakuba Bursy, proslulého zednického mistra a lidového umělce působícího v okolí Volyně      

a Vlachova Březí na Prachaticku, kde také probíhají hlavní vzpomínkové akce spojené 

s putováním po jím vytvořených stavbách. Příznivé ohlasy a řada podobných aktivit              

na různých místech naší země vyústily v rozhodnutí organizátorů ze společnosti FOIBOS, 

Kotěrova centra architektury a Národního památkového ústavu pořádat Dny lidové 

architektury každoročně.   

Od roku 2013 se tedy ve všech krajích České republiky otevírají během letních víkendů 

objekty často nedostupné - roubené chalupy, mlýny, statky, hostince, staré školy nebo 

papírny. Zájemci mají možnost navštívit nejen tyto objekty, ale shlédnout zajímavé 

tematické výstavy, přednášky, bohatý kulturní program, ukázky řemesel. 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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Do pátku 5. srpna si ještě můžete prohlížet fotografie české 

krajiny.  

Nově nás pak čeká výstava POVODNĚ 2002, která                  

se ohlédne za velkou vodou, která se naší obcí prohnala 

přesně před 20 lety. Přijďte si připomenout chvíle, které      

už nikdo z nás nechce zažít. Všechny srdečně zveme!  

Dana Burianová, MK Miřejovice 

Výstava Krajina 

Vzhledem k tomu, že prázdniny jsou vždy dobou dovolených a nejsou moc 

atraktivní pro pořádání kulturních akcí, přišla na řadu otázka: „Co dát za výstavu 

do Galerie Mezi živly?“ Po neúspěšném hledání vhodného tématu jsem nabídl 

své fotky krajiny, které vznikaly především v letech 2014 – 2016. Jsou na nich 

zachycena místa blízká našim domovům, avšak větší část fotografií tvoří obrázky 

z Českého a Saského Švýcarska, místa, kam se dnes upíná pozornost 

záchranných složek, médií, politiků i nás ostatních.  

České Švýcarsko je jedním z nejfotografovanějších míst v ČR. Bohužel 

v posledních letech některá ikonická místa mizí, např. vodopád na Suché 

Kamenici (fotografie kaskádovitého 

vodopádu s nádechem železité vody), 

který někdo zavezl před asi třemi lety 

stavební sutí. 

Ale to nejsmutnější se děje právě teď - 

plameny polykají les v okolí Hřenska. 

Svědky požáru jsme vlastně všichni, asi 

málo kdo si nepovšiml zápachu kouře ve 

vzduchu (26. 7.). 

Pevně věřím, že si hasiči i příroda s touto katastrofou poradí a za nějakou dobu 

se navrátí místům jejich krása. Vezměme si z této smutné události poučení: 

„Krásy našeho okolí nejsou samozřejmostí, važme si jich!“ 

Jiří Karas, příležitostný amatérský fotograf  

/Máte tip na zajímavého umělce nebo téma, která byste v galerii rádi viděli?  

Dejte nám vědět na zpravodaj@nova-ves.cz./ 

mailto:zpravodaj@nova-ves.cz./


 21 



 22 

 Dům stojící v Nové Vsi u hlavní silnice II/608 na křižovatce u pošty má dodnes 

popisné číslo 50. Je charakteristický i tím, že má věžičku. Je to dům po generace 

patřící rodině Moláčků, jak prozrazuje kovová deska, kterou současný (od roku 

2002) majitel p. Kotisa v  domě nalezl a z piety vedle vchodu umístil.  

Dům je unikátní a to z více důvodů. Za mě je tím prvním a nejdůležitějším, že       

o domu, a jeho prostřednictvím zejména pak o poměrech v obci před 140 až 110 

lety, jsou zachovány unikátní záznamy. Stavitel a současně první majitel Antonín 

Moláček totiž ve svých 38 letech s nastěhováním se do usedlosti začal k této 

vést pod názvem: „Kniha mých povinností a povinnosti zapravené od roku 1882“ 

(dále „kniha“) de facto účetní knihu.  

Do knihy zapisoval až do smrti veškerá vydání, která s domem a životem v něm 

souvisela, a dle mého názoru i nesouvisela. Souběžně je nám prostřednictvím 

tohoto svědectví umožněno nahlédnout do života obce v uvedené době. Vedle 

výdajů s provozem domu přímo souvisejících jako jsou daně, opravy, úpravy, 

dostavby, zřízení studny apod. zde zapsal i položky jako jsou náklady na některé 

z potravin, oděvy, nákup zvířat, lékařská ošetření, polní a řemeslné práce, 

náklady na synova studia, odborné časopisy, svatbu dcery, pohřeb matky, 

poplatky do Sokola, na školu, výdaje spojené s posvícením a další.  Zajímavostí     

je i přechod z účtování ve zlatých na koruny.     
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Moláček knihu vedl do roku 1910, kdy umírá a nemovitost převzal syn. Syn 

vedení účetní knihy převzal, ale úsilí mu vydrželo jen několik položek, takže       

ke studiu je  28 let vyjádřených na 295 stránkách. 

 
Další skutečností, která mě hodně zaujala, je původní zdobení domu lunetou 

(kterou si ještě pamatuji) a časová souslednost dostavby domu s konečnou 

etapou prací na stavbě Národního divadla v Praze.  

Spekuluji, že se stavitel A. Moláček mohl 

přímo podílet na stavbě Národního 

divadla. Vždyť byl samostatný stavitel. 

V Praze v té době žil a působil – narodil 

se mu zde v červenci 1879 i syn Josef. 

V každém případě charakter výjevu        

na fasádě domu svědčí o tom, že            

se výzdobou divadla inspiroval.  
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Dalších zajímavostí ve vztahu ke zmíněnému domu je celá řada. Mezi ně patří         

i tvrzení uvedené k tomuto v „Pamětech obce Nová Ves od Josefa Švejdy z roku 

1944“, kde je jako první majitel usedlosti uveden otec A. Moláčka: „11. dubna 

1888 vtěleno vlastnické právo Václavu Moláčkovi a manželce Anně, kteří dům 

postavili. Dne 8. října 1888 přešlo na syna Antonína MOLÁČKA, mistra 

zednického a podstupní smlouvou z 23. ledna r. 1912 na syna Josefa MOLÁČKA, 

mistra zednického. Dne 14. srpna 1913 bylo připsáno vlastnictví jeho manželce 

Janě MOLÁČKOVÉ“.  

Pro starousedlé rody může být zajímavá i skutečnost, že A. Moláček na vnitřním 

hřbetu knihy vypisoval majitele postupně přidělovaných popisných čísel 

(pravděpodobně novostavbám) až po číslo 72.  Vedle tohoto mohou v knize 

nalézt zmínky o svých předcích, jejich profesích (pokud měli s A. Moláčkem 

nějaký obchodní nebo pracovní vztah) a tehdejší místopis. Věřím, že i ostatní  - 

„naplavení“ - si s chutí počtou a zapřemýšlí, třeba i nad dnes pozapomenutými 

pojmy, značkami měr apod. Já třeba dodnes přemýšlím, co to jsou/byly 

„lingusy“, šlejt, asekurace, kolky ofertní, šintování řípy... K tomu všemu 

upozornění. Připravte se na to, že pisatel tehdy „volně“ nakládal s „Y“ – nebo 

tehdy platil jiný pravopis – nevím.     

V úvodu popisovaná „Kniha mých povinností a povinnosti zapravené od roku 

1882“ byla se svolením pana Kotisy předána Okresnímu archivu v Mělníku.        

Na oplátku nám byla archivem pořízena a postoupena kopie knihy. Ta bude 

k dispozici zájemcům na internetových stránkách obce v části kroniky pod 

názvem: A. Moláček „Kniha mých povinností a povinnosti zapravené od roku 

1882“(cca od poloviny srpna).  

Použité fotografie jsou z archivu pana Kotisy, kopie textů ze zmíněné knihy.  

Bruno Vognič, kronikář  

Vážení,  

byla jsem na náplavce na úžasné výstavě fotografií Spolku seniorů. Chtěla bych 

všem poděkovat za ten nápad. Musím ale uvést na pravou míru, že ne jen „ta 

Nová“ založila klub. Ten můj nápad bych bez velké podpory tehdejší paní 

starostky Jany Uhrové Prokešové a také Jaroslavy Klímové, která mi všemožně 

pomáhala vyřídit formality, jen těžko rozjížděla. Moc pamětníků už není nebo   

se odstěhovali, ale třeba Václav Vopálenský byl zapálený fotoamatér, který         
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si také zasluhuje díky za všechny ty krásné dokumentární fotky, které máme my 

členové doma a které bohužel na výstavě nebyly.  

Všichni jsme od začátku na schůzky klubu rádi chodili, Jaruška Klímová nám vždy 

udělala radost, když donesla rady jak zavařovat, vařit, pečovat atd., Jana Uhrová 

nezapomínala na dárečky a přání od srdce. Moc jim za vše děkuji, i Jarušce, která 

na mě dodnes nezapomíná s krásnými přáníčky - děkuji! 

Další velké díky patří P. Fr. Masaříkovi, který mnoho dělá pro náš starý krásný 

kostel na Vepřku. Do nejdelší smrti nepřestanu být vděčná, že když jsem 

neopatrně urazila jeden paprsek od holubičky, která jako by vylétla z kazatelny, 

nechal ji zrenovovat na vlastní náklady. Moc si toho vážím, to jinde nevidíme. 

   

Fotografie holubičky před a po opravě 

Slova díků také nestačí panu Mirkovi Uhrovi za všechnu tu péči a čas, který 

věnuje kostelu. Jen já jsem viděla, jak precizně pracoval na hlavních vchodových 

dveřích. Děkuji také moc jeho paní manželce, která se smířila s tím, že se tolik 

věnuje našemu státem uznanému památnému kostelu, už tam udělal spoustu 

práce. 

Další dík patří Bohdaně Tobiáškové, jejíž výzdoba kostela o Noci kostelů neměla 

chybu – děkuji, bylo to vidět a lidé, kteří vidí, žasnou, obdivují a chtějí pomáhat 

kráse, prý nejsou nikdy staří! Tak ať se to plní! Myslím, že je to pravda, protože 

manželé Vogničovi tak vypadají. Děkuji tak panu předsedovi spolku B. Vogničovi, 

že nezapomíná ani na nás v Domě s pečov. službou – nosí nám osobně 

zpravodaje, tak i tam víme, že DOBRÝ ČLOVĚK JEŠTĚ ŽIJE. 

Děkuji, Božena Nová 



OsinaliceOsinalice

DražejovDražejov

NedvězíNedvězí

1 : 13 5791 : 13 579

500 m500 m
© OpenStreetMap contributors. Tiles: CC-BY-SA 2.0

Map data © OpenStreetMap contributors

© OpenStreetMap contributors. Tiles: CC-BY-SA 2.0

Map data © OpenStreetMap contributors

Sraz v neděli 7. srpna 
v 9:30 h v Osinalickém sedle

(50.5008431N, 14.5072819E) poblíž přírodní památky Osinalické bučiny. Podíváme se 
na zříceninu Pustý zámek, po Panenském hřebeni dojdeme do osady Nedvězí. Odtud se kolem 

Wernerovky a přes Osinalice vrátíme zpět.Vycházka bude dlouhá asi osm kilometrů.

38. výšlap
Osinalice

STARTSTART CÍLCÍL

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turistice zdar!

vyslap.czhttps://mapy.cz/s/logolovove

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB
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INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 

 



 

  

 

  

7. srpna  Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

10. srpna Spolek seniorů - výlet vlakem za poznáním a kulturou do Prahy 

10. srpna Veřejné představení příprav VRT - od 17 hodin, Ledčice U Cinků 

13. srpna Dny lidové architektury Středoč. kraje - mlýn ve Vepřku od 10 hodin 

3. září 2022 Quatro3atlon - závod v Miřejovicích 

4. září 2022 Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

8. září 2022 Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

14. září 2022 Předvolební debata lídrů kandidátek s občany - od 19 hodin v sále OÚ 

17. září 2022 Novoveské posvícení - od 14 hodin na novoveské návsi 

19. září 2022 Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

23. - 24. září  Volby do místních zastupitelstev a do Senátu ČR 

1. října Ouholická šlapka - cyklistické závody ve Starých Ouholicích 

2. října Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

 




